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Pierw~ze ~e~je nowej rady 

Nowy dyrektor w ~z(zepankowie 

Niech magiczna moc 
wigilijnego wieczoru 

przyniesie spokój i radość, 
niech każda chwila świąt 

Bożego Narodzenia 
żyje własnym pięknem, 

a Nowy Rok obdaruje Was 
pomyślnością i szczęściem. 

W najpiękniejsze święta 
Bożego Narodzenia 

niech się spełnią wszystkie 
Wasze życzenia! 

Redakcja 



Szanowni Czytelnicy! 

W numerze: 
ADWENT 

PODZIĘKOWANIA 
I ŻYCZENIA 

MAMY NOWEGO 
WÓJTA 

ŚWIĘTA BOŻEGO 
NARODZENIA 
I TRADYCJE 

WYNIKI WYBORÓW 
SAMORZĄDOWYCH 
* 
KOLEJNY SUKCES 

SESJE NOWEJ 
KADENCJI 

INAUGURACJA 
Z dużą przyjemnością NOWEGO WÓJTA 

przekazuję Państwu kolejny * 
PIERWSZE MIEJSCE 

numer naszego wspólnego GIMNAZJALISTÓW 
czasopisma. Znajdziecie w * 

nim wiele różnych i, mam KS ŚNIADOWO 
MISTRZEM 

nadzieję, ciekawych * 

i n f o r m a c j i . P o l e c a m Z HISTORII 

szczególnie lekturę artykułów ~OTORYZACJI 
poświęconych sesjom rady KRONIKA POLICYJNA 

gmmy. 
KRONIKA ŻYCIA 

Pragnę również * 

podziękować tym wszystkim SPRAWDZONE 

osobom, które oddały na mnie ~RZEPISY 

swoje głosy w wyborach WYSOKOWYDAJNA 
samorządowych, a tym PRODUKCJA MLEKA 

samym poparły moj ą BIBLIOTEKA 
społeczną działalność na rzecz PROPONUJE 

naszej gmmy. 
Z okazji świąt Bożego 

Narodzenia i zbliżającego się 
Nowego Roku życzę naszym 
drogim Czytelnikom przede 
wszystkim zdrowia, a reszta 
życzeń przyjdzie sama. 

Z poważaniem 
redaktor naczelny 

W KOLEJNYM 
NUMERZE: 

I. Przedstawimy artykuł na temat 
doprowadzenia przez nowego 
wójta wody wraz z odpływem w 
bloku przy ul. Rynek I. 
2. Zaprezentujemy wyniki 
przetargu na wykonanie 
kanalizacji Śniadowa i Ratowa 
Starego· etap II. 
3. Przedstawimy no we 
pomieszczenia dla Opieki 
Społecznej wŚniadowie . 
4. Polecamy również artykuł o 
pojemnikach na piasek. 

Miejsce na reklamę 
tel. 603 923 323 

25 zł 
netto 

ADWENT 
Adwent to czas radosnego oczekiwania na 

przyjście Zbawiciela. Prorocy tacy jak: Izajasz i Jan 
Chrzciciel, kierują do nas wezwanie: "Przygotujcie drogę 
Panu prostujcie ścieżki dla Niego". Jest potrzeba nam 
wszystkim nawrócenia, "odrzucenia uczynków 
ciemności i przyobleczenia się w zbroję światła". Jeżeli 
źle robimy i czynimy, powinniśmy czynić dobrze, ajeżeli 
dobrze to mamy postępować jeszcze lepiej. 
Najwybitniejszy polski poeta Adam Mickiewicz 
powiedział: 

"Wierzysz, że Bóg się zrodził w betlejemskim 
żłobie, 

lecz biada ci,jeżeli nie zrodził się w tobie". 
W czasie Adwentu ważnym symbolem 

liturgicznym jest światło, ponieważ Chrystus objawia się 
i przychodzi do swoich przynosząc im światło swo;~; 

nauki, Sm będąc Światłością świata. W liturb.' 
sprawowanej w kościele jak i w liturgii domowej element 
światła wyrażony jest poprzez świece roratnie, latarki i 
lampiony adwentowe. 

W okresie tym występują również bogate tradycje 
i obyczaje domowe o dużej wymowie symbolicznej np.: 
wieniec adwentowy, św. Mikołaj, kalendarz adwentowy 
itp. Dużo z nich uległo zeświecczeniu, zostało 

pozbawione większych treści. Zdarza się, że niektóre z 
nich zachowywane są tylko zewnętrznie, z pominięciem 
ich religijnej wymowy. Troską zaś wszystkich, a w sposób 
szczególny rodziców, powinno być uratowanie ich przed 
kroczącą laicyzacją i przed całkowitym zatraceniem ich 
religijnego znaczenia. 

Każde przygotowanie na wielkie wydarzenie jest 
zawsze przesycone wielka radości oczekiwania, dlatego 
również oczekiwanie i modlitwa adwentowa powi !'I. 

być tą radością też przepełnione. "Pan jest blisko w • . 
czekajmy z radością na spotkanie Pana!" 

r 

Ks. Robert Pękała 

PODZIĘKOWANIE 

Dziękuję mieszkańcom Śniadowa, 
którzy w wyborach oddali na mnie swój głos. 

Z wyrazami szacunku 
Mirosław Skubich 



Święta Bożego 
Narodzenia 
i tradycje 

, więta Bożego Narodzenia to dla Polaków 

S najważniejsze i j ednocześnie najbogatsze 
w tradycje ludowe święta . Obrzędowość 

Bożego Narodze nia kształtowała się 

stopni owo w ciągu kolejnyc h stu leci 
przeplatając prastare (z czasów pogańskich) 

zwyczaje i wierzeni a ze zwyczajami 
nowszymi, przyniesionymi po chrystianizacji 
przez Kościół, a także tymi, które powstały w 
wiekach póżniejszych w wyniku wzajemnego 
przenikania się obwiązującego obrządku 
kośc ielne go i prze d c hrze ścij ańskic h 
elementów ludowej rolniczej tradycji . W 
liturgii kościelnej i w zwyczajach ludowych 
święta Bożego Narodzenia poprzedza okres 
Adwentu: czas pobożnego i radosnego, 
pełnego wiary oczekiwania na przyjście Pana. 
Do powszechnie przyjętych zwyczajów 
adwentowych na leży za l iczyć udział wiernych 
w odprawianych o świcie Mszach roratnich 
poświęconych Najświętszej Marii Pannie. 
Dawniej w niektórych regionach kraju 

pularnym zwyczajem było plecenie wieńca 
adwentowego. W pierwszą niedzielę Adwentu, 
zawieszano w pokojach pod sufitem wianek 
zrobiony z gałęzi choiny i przyozdobiony 
czerwonymi wstążkami. Na wieńcu zapalano 
jedną świeczkę, w każdą kolejną n iedzielę 

dodawano następną. 
Najwięcej zwyczajów ludowych 

wiąże się z ostatnim dniem Adwentu, czyli z 
Wigi lią. Słowo "wigilia" pochodzi z języka 
łacińskiego i oznacza czuwanie. Tradycja 
czuwania przed dniami świąt wywodzi się ze 
Starego Testamentu .. W izraelskich domach w 
wigil ie szabatu i innych świąt szykowano 
jedzenie i czyniono wszelkie przygotowania 
tak, aby święta mogły być wolne od pracy. I 
nasze Wigilie służą temu celowi, a ponadto jest 
to czas, w którym do nadchodzącego święta 

trzeba przygotować się wewnętrznie. Obecnie, 
po reformie kalendarza Wigilia stanowi nie tyle 
przygotowanie do świąt, ale rozpoczyna już 
sam obchód świąteczny. Po generalnych 
porządkach, gdy cały dom lśni już czystością 

przystępujemy do świątecznego 

przyozdabiania domów. 
Współczesna choinka, przybrana 

świeczkami i innymi ozdobami pojawiła się 
najwcześniej na ziemiach niemieckich. Jej 
ojczyzną była najprawdopodobniej Alzacja. 
Tam właśnie zwyczaj polegający na wnoszeniu 
do domu wiecznie zielonej gałęzi i wieszaniu 
jej przy suficie został zastąpiony w XV lub XVI 
wieku stojącym drzewkiem wigi lijnym. 
Zwyczaj przystrajania drzewka wigilijnego 
rozpowszechnił się zapewne na przełomie 

XVIII i XIX wieku. 
Współczesna choinka, jak uczy Kościół, jest 
odwzorowaniem drzewa rajskiego: "drzewa 
życ ia", biblijnego drzewa wiadomości dobra i 
zła, pod którym rozpoczęła s ię histori a 
ludzkości . Choinkę wnosi się do domu w dniu, 
w którym wspominamy pierwszych ludzi -
Adama i Ewę. Na choince nie może zabraknąć 
j abłek, bo właśnie te owoce były na owym 
biblijnym drzew ie, a ponadto jabłko 

symbolizuje zdrowie i czerstwość do późnej 

starości. 
Wśród iglastych gałązek wiją się łańcuchy -
lekkie, słomkowe, bibułkowe, to pamiątka po 
wężu kusicielu. Pętają choinkęjak niewolnicę, 
przypominając, że cały ludzki ród znajduje s ię 

w niewoli grzechu. Gwiazda na szczycie 
drzewka symbolizuje gwiazdę betlejemską, 
która wiodła Trzech Króli do Dzieciątka Jezus. 
Gorejące na gałązkach świeczki (dzisiejsze 
lampki) jakby okruchy ognia, któty dawniej 
płonął w izbie przez całą noc wigil ijną, aby 
przychodzące na ten czas dusze przodków 
mogły się ogrzać , dzisiaj przypominają one o 
nigdy nie gasnącej Bożej miłości do ludzi. 
Choinki ubiera się także w piernikowe figurki 
ludzi i zwierząt, oraz bombki. 
Tak ustrojona choinka powinna stać w domu do 
Trzech Króli . 

Świąt białych, pachnących choinką, 
skrzypiących śniegiem pod butami, 
spędzonych w ciepłej, rodzinnej 

atmosferze, pełnych niespodziewanych 
prezentów. Świąt Bożego Narodzenia 
dających radość i odpoczynek oraz 

nadzieję na Nowy Rok, żeby był jeszcze 
lepszy niż ten, co właśnie mija. 

Życzy wszystkim mieszkańcom 
gminy Śniadowo 

Wójt Gminy Śniadowo 
Andrzej Zaremba 

Szanowni Państwo! 
Bardzo serdecznie dziękuję 

mieszkańcom gminy Śniadowo za 
przychylność i wsparcie w wyborach na 
W ójta Gminy Śniadowo . 

Swoją pracą i postawą będę starał 
się zmieniać rzeczywistość na bardziej 
przyjazną wszystkim mieszkańcom naszej 
gmmy. 

Z poważaniem 
Andrzej Zaremba 

PODSUMOWANIE WYBORÓW SAMORZĄDOWYCH 2006 W GMINIE ŚNIADOWO N o w y m 
Wójtem Gminy 
Śniadowo został pan 
Andrzej Zaremba. Mamy nowego wójta 

I TURA WYBORÓW 

Frekwencja Liczba głosów 

P oniżej 

przedstawiamy Państwu 
dane statystyczne z 
dwóch tur wyborów. 
Wszystkie informacje 
pochodzą z Państwowej 
Komisji Wyborczej . 

Liczba 
uprawnionych kart wydanych 

2405 
oddanych ważnych % ważnych 

4511 53 ,31 % 2402 2365 98,46% 

Numer /Nazwisko i imiona /Wiek/Miejsce zamieszkania/Liczba głosów/% głosów: 
1. Saniewski Józef Adam - 48 lat, Śniadowo, 316 głosów oddanych na kandydata, 13,36%; 
2. Szabłowski Lech Marek - 41)at, Szabły Młode, 925 głosów oddanych na kandydata, 39,11 %; 
3. Zaremba Andrzej - 46 lat, Sniadowo, 1124 głosów oddanych na kandydata, 47,53%. 

II TURA WYBORÓW 

Numer /Nazwisko i imiona/ WiekIMiejsce zamieszkania/Liczba głosów/ % głosów/ Wybrany: 
1. Szabłowski Lech Marek - 41 lat, Szabły Młode, 1127 głosów, 44,2 1 %, NIE; 
2. Zaremba Andrzej - 46 lat, Śniadowo, 1422 glosy, 55,79%, TAK 



Poniższe 
infonnacje podane są 
na podstawie danych 
udostępnionych przez 
Państwową Komisję 

Wyborczą· 

WYNIKI WYBORÓW 2006 
DO RADY GMINY ŚNIADOWO 

Ilość I:łosów ważnych 
Okręl: wyborczy nrf 
Nazwisko i imiona 

oddanych % I:łosów 
f Komitet f na kandydata ważnych 

6IKorytkowska Teresa Jadwiga 
3/Chrnielewski Kazimierz 
6/Szabłowska Elżbieta 
7IPiórkowski Adam 
8/0 1szewski Stanisław 
9/Jastrzębski Adam 
lllJankowski Paweł 
12/Bialuk Zbigniew 
13/Szabłowski Leszek 
6IPawłowski Józef 
6/Lipka Teresa 
I/Omoch Wiesław 
5/Wojsz Mirosław 
6/Rostkowski Czesław 
7/Jemielity Zenon Michał 
10/Głębocki Grzegorz 
13/Sierzputowska Joanna 
6/0 1szewski Edmund 
6IPiątkowski Albert Grzegorz 
l/Sienkiewicz Alojzy Tadeusz 
2/Zalewski Mirosław 
3/Uryn Wiesława 
4/Grodzki Alfred 
5IPolkowski Cezary 

6IMalinowski Waldemar Grzegorz 
7IPodgórski Grzegorz 
8/Baczewski Piotr 
9/Bruliński Ryszard 
10/Dzwonkowski Robert 
Il /Igielsk i Roman 

12/Chojnowski Krzysztof 
13/Zaremba Zdzisław 
6IKończyk Paweł 

6/Gwara Zenon Mikołaj 
10/Bruliński Mirosław 
6IDamięcki Grzegorz 
6/Skubich Mirosław Bogdan 

IKW Samoobrona Rzeczpospolitej Polskiej/ 
/KWW "NASZA MAŁA OJCZYZNA" 
IKWW "NASZA MAŁA OJCZYZNA"/ 
/KWW "NASZA MAŁA OJCZYZNA"/ 
IKWW "NASZA MAŁA OJCZYZNA"/ 
IKWW "NASZA MAŁA OJCZYZNA"/ 
/KWW "NASZA MAŁA OJCZYZNA"/ 
IKWW "NASZA MAŁA OJCZYZNA"/ 
IKWW "NASZA MAŁA OJCZYZNA"/ 
IKWW "NASZA MAŁA OJCZYZNA"/ 
IKWW "NASZA MAŁA OJCZYZNA"/ 
/KWW "Rozwojowa Gmina"/ 
/KWW"Rozwojowa Gmina"/ 
/KWW "Rozwojowa Gmina"/ 
IKWW "Rozwojowa Gmina"/ 
IKWW "Rozwojowa Gmina"/ 
IKWW "Rozwojowa Gmina"/ 
IKWW "Rozwojowa Gmina"/ 
IKWW "Rozwojowa Gmina"/ 
/KWW "Samorządy Łomżyńskie Razem" 
IKWW "Samorządy Łomżyńskie Razem"/ 
IKWW "Samorządy Łomżyńskie Razem"/ 
IKWW "Samorządy Łomżyńskie Razem"/ 
/KWW "Samorządy Łomżyńskie Razem"/ 
/KWW "Samorządy Łomżyńskie Razem"/ 
/KWW "Samorządy Łomżyńskie Razem"/ 
IKWW "Samorządy Łomżyńskie Razem"/ 
/KWW "Samorządy Łomżyńskie Razem"/ 
/KWW "Samorządy Łomżyńskie Razem"/ 
/KWW "Samorządy Łomżyńskie Razem"/ 
IKWW "Samorządy Łomżyńskie Razem"/ 
/KWW "Samorządy Łomżyńskie Razem"/ 
/KWW "Samorządy Łomżyńskie Razem"/ 
/KWW "Samorządy Łomżyńskie Razem"/ 
IKWW Stare Szabły / 
/KWW BLOKI 
/KWW Sąsiedzi/ 

Procentowe zestawienie wyników poszczel:ólnych komitetów: 
KWW NASZA MAŁA OJCZYZNA - 26,84%; 
KWW ROZWOJOWA GMINA - 18,49%; 
KWW SAMORZĄDY ŁOMŻYŃSKIE RAZEM - 39,50%; 
KWW STARE SZABŁ Y - 2,32%; 
KWW BLOK - 0,90%; 
KWW SĄSIEDZI - 8,10% 

KOLEJNY 
SUKCES 

P O raz drugi p an Darek 
Szabłowski ze Śniadowa może 
po c h wa l ić s i ę duż y m 

szczę śc i em i wys ok i m i 
umiej ętnościami wędkarskimi. 

W rzece Narew na wysokości 

Jednaczewa pan Darek 3 grudnia br. 
złapał ogromnego szczupaka o 
wadze 6, 15 kr i długości 90 cm. 
Gratulujemy i życzymy kolejnych 
sukcesów! 

60 2,24%; 
77 2,88% 
105 3,92% 
48 1,79% 
82 3,06% 
63 2,35% 
53 1,98% 
63 2,35% 
10 0,37% 
75 2,80% 
83 3,10% 
41 1,53% 
80 2,99% 
73 2,73% 
44 1,64% 
57 2,13% 
31 1,16% 
88 3,29% 
81 3,02% 
54 2,02% 
(Wybrany bez głosowania) 

49 1,83% 
(Wybrany bez glosowania) 
75 2,80% 
143 5,34% 
87 3,25% 
95 3,55% 
91 3,40% 
70 2,6 1% 
106 3,96% 
100 3,73% 
67 2,50% 
128 4,78% 
96 3,58% 
62 2,32% 
24 0,90% 
217 8,10% 

Mandat 
radnel:o 

Tak 

Tak 

Tak 
Tak 

Tak 

Tak 
Tak 
Tak 
Tak 
Tak 
Tak 
Tak 
Tak 
Tak 

Tak 

) 

l 



I sesja nowej kadencji 
Posiedzenie I Sesji Rady Gminy 

Śniadowo odbyło się 27 listopada 2006 
roku w Gminnym Ośrodku Kultury w 
Śniadowie . Sesja rozpoczęła się o godz. 
1400 zakończyła się o godz. 1525

• 

Na posiedzeniu I Sesji Rady Gminy 
Śniadowo obecnych było l5-u radnych 
wg załączonej listy obecności. W 
obradach uczestniczyli: wójt gminy 
Lech Marek Szabłowski, sekretarz 
gminy Tomasz Tyszka, skarbnik gminy 
Ewa Szeląg, kierownicy jednostek 
organizacyjnych i sołtysi z terenu gminy 
wg załączonych list obecności. 

Posiedzeniu przewodniczył radny 
senior Chmielewski Kazimierz, dalsze 
')brady prowadził przewodniczący rady 

- gminy Zaremba Zdzisław. 
I Sesję Rady Gminy Śniadowo 

otworzył i prowadził radny senior pan 
Kazimierz Chmielewski, 
który podziękował za powierzenie mu 

tak zaszczytnej funkcji . Zapewnił, że 
dołoży starań, aby obrady 
I sesji przebiegały sprawnie i zgodnie z 

prawem. 
Następnie radny senior powitał 

wszystkich przybyłych na sesję. 
Następnie radny senior pan 

Chmielewski Kazimierz zwrócił się do 
radnych o przystąpienie do 
ceremonii złożenia ślubowania przez 
nowo wybranych radnych. Radny senior 
poprosił naj młodszego 
radnego pana Roberta 
)zwonkowskiego o odczytanie z listy 

kolejno z imienia i nazwiska radnych, a 
następnie każdego wyczytanego 
poprosił o potwierdzenie woli 
ślubowania słowem "ślubuję" lub po 
słowie "ślubuję" można dodatkowo 
wypowiedzieć formułę "Tak mi 
dopomóż Bóg". 
Następnie radny senior odczytał rotę 
ślubowania: 
"Wierny konstytucji i prawu 
Rzeczpospolitej Polskiej, ślubuję 

uroczyście obowiązki radnego 
sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, 
mając na względzie dobro mojej gminy i 
mieszkańców". 

Po złożeniu ślubowania przez 
wszystkich radnych radny senior 
pogratulował objęcia mandatów przez 
radnych rady gminy Śniadowo. 

Radny senior przedstawił 

proponowany porządek przygotowany 

przez zwołującego sesję 

przewodniczącego rady poprzedniej 
kadencji pana Cezarego Polkowskiego. 

Następnie zapytał, czy ktoś chce 
wnieść zmiany do proponowanego 
porządku obrad. 
Sekretarz gminy zgłosił wniosek o 
wprowadzenie jako pkt 7 podjęcie 
uchwały w sprawie ustalenia uprawnień 
przewodniczącego rady gminy do 
dokonywania czynności z zakresu 
prawa pracy w stosunku do 
wójta. 

Radny senior poprosił radnych 
o przyjęcie porządku obrad po 
zmianach. 
Podczas głosowania radni jednogłośnie 
przyjęli porządek obrad po 
wprowadzeniu zmiany. 
Ustalony porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Ślubowanie radnych. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Wybór Przewodniczącego Rady 
Gminy Śniadowo: 
a) zgłaszanie kandydatów na funkcję 
przewodniczącego rady gminy, 
b) powołanie komisji skrutacyjnej, 
c) przeprowadzenie głosowania 
(tajnego ), 
d) podjęcie uchwały stwierdzającej 
wybór. 
5. Przejęcie przez przewodniczącego 
rady gminy prowadzenia sesji od 
radnego seniora. 
6. Wybór wiceprzewodniczących rady 
gmmy: 
a) zgłaszanie kandydatów na funkcję 
Wiceprzewodniczących Rady Gminy, 
b) powołanie Komisj i Skrutacyjnej , 
c) przeprowadzenie głosowania, 

d) podjęcie uchwały stwierdzającej 
wybór. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
uprawnień przewodniczącego rady 
gminy do dokonywania czynnoscl z 
zakresu prawa pracy w stosunku do 
wójta. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2006 rok. 
9. Interpelacje radnych. 
10. Wolne wnioski. 
11 . Zamknięcie obrad I sesji Rady 
Gminy. 

Radny senior poinformował, że 

teraz radni spośród siebie wybiorą w 
głosowaniu tajnym 

przewodniczącego rady gminy 
Śniadowo. 

P.an Malinowski Waldemar 
zaproponował pana Zdzisława 

Zarembę, który wyraził zgodę na 
kandydowanie. Dalszych zgłoszeń nie 
było. 

Radny senior poprosił o 
powołanie z radnych trzyosobowej 
komisji skrutacyjnej. Poprosił o 
zgłaszanie radnych. Do pracy w komisji 
skrutacyjnej zgłoszono: pana Alfreda 
Grodzkiego, 
pana Ryszarda Brulińskiego oraz pana 
Piotra Baczewskiego. Radny senior 
poprosił o przegłosowanie, kto jest za 
zgłoszonym składem komisji. Radni 
podczas głosowania opowiedzieli się 

jednogłośnie za składem 
komisji . Radny senior poprosił komisję 
o przystąpienie do pracy l 
poinformowaniu o zasadach 
głosowania . 

NOWY 
PRZEWODNICZĄCY 

Po przeprowadzeniu tajnego 
głosowania przewodniczący komisji 
skrutacyjnej 
pan Alfred Grodzki odczytał protokół z 
głosowania. W wyniku tajnego 
głosowania 

pan Zdzisław Zaremba został wybrany 
na przewodniczącego rady gminy 
Śniadowouzyskując 12 
głosów. 

Następnie radny senior poprosił 
sekretarza gminy o odczytanie treści 
uchwały w sprawie wyboru 
przewodniczącego radny gminy 
Śniadowo . Po czym poprosił radnych o 
przegłosowanie treści uchwały. 
Podczas głosowania za podjęciem 

uchwały opowiedziało się 14 radnych, 
od głosu wstrzymał się 1 
radny. Radny senior stwierdził, że 

uchwała w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Gminy 
Śniadowo została podjęta . 

Radny senior pogratulował 
panu Zdzisławowi Zarembie objęcia 

funkcji przewodniczącego rady 
gminy Śniadowo i poprosił o dalsze 
prowadzenie obrad. Pan Zaremba 
podziękował wszystkim za zaufanie i 
wybór na przewodniczącego rady 
gmmy. 

VERT~----,); 



WYBÓR 
WICEPRZEWODNICZĄCYCH 

RADY 
Następnie pan Zdzisław 

Zaremba poprosił radnych o zgłaszanie 
kandydatów na wiceprzewodniczących 
rady zgodnie ze statutem gminy 
wybieramy dwóch 
wiceprzewodniczących rady. 
Zgłoszono pana Pawła Kończyka oraz 
pana Grzegorza Podgórskiego. 
Panowie wyrazili zgodę na 
kandydowanie. Więcej zgłoszeń nie 
było . Następnie przewodniczący rady 
poprosił radnych o zgłoszenie radnych 
do komisji skrutacyjnej . Radni 
stwierdzili, aby była ta sama komisja 
skrutacyjna co przy wyborze na 
przewodniczącego rady . 
Przewodniczący poprosił radnych o 
przegłosowanie składu komisji. 
Przewodniczący poprosił komisję 

skrutacyjną o przystąpienie do pracy i 
poinformowanie radnych o zasadach 
głosowania. Po przeprowadzeniu 
tajnego głosowania przewodniczący 
komisji odczytał protokół z tajnego 
głosowania na wiceprzewodniczących 
rady. 
Pan Alfred Grodzki odczytał protokół 
komisji skrutacyjnej. W wyniku 
głosowania na wiceprzewodniczących 
rady zostali wybrani pan Paweł 
Kończyk, który uzyskał 14 głosów oraz 
pan Grzegorz Podgórski, który uzyskał 
14 głosów. Następnie sekretarz 
odczytał treść uchwały w sprawie 
wyboru wiceprzewodniczących rady 
gminy Śniadowo. Przewodniczący 
rady poprosił radnych o podjęcie 

uchwały. 

Podczas głosowania za podjęciem 

uchwały radni opowiedzieli się 
jednogłośnie. 

Przewodniczący rady stwierdził, że 

uchwała w sprawie wyboru 
wiceprzewodniczących rady gminy 
Śniadowo została przyjęta. 

Sekretarz gminy odczytał 
projekt uchwały w sprawie ustalenia 
uprawnień przewodniczącego rady 
gminy do dokonania czynności z 
zakresu prawa pracy w stosunku do 
wójta. 
Przewodniczący Rady poprosił 

radnych o podjęcie uchwały. 
Podczas głosowania za podjęciem 

uchwały radni opowiedzieli się 
jednogłośnie. Przewodniczący rady 
stwierdził, że ww. uchwała została 

podjęta. 

ZMIANA BUDŻETU 
GMINY NA 2006 ROK 

Skarbnik gminy pani Ewa 
Szeląg przedstawiła projekt uchwały w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 
2006 rok. Przewodniczący Rady 
poprosił radnych o podjęcie uchwały. 
Podczas głosowania za podjęciem 
uchwały radni opowiedzieli się 

jednogłośnie. Przewodniczący rady 
stwierdził, że w wyniku głosowania 
uchwała została podjęta. 

INTERPELACJE 
Przewodniczący rady poprosił 

radnych o zgłaszanie interpelacji. 
Radny pan Mirosław Skub ich zapytał, 
kto ustala czynsze za pomieszczenia 
usługowe? 

Przewodniczący rady powiedział, że 
odpowie na to pytanie na następnej 

sesJI. 

II sesja rady gminy 

WYSTĄPIENIE 

USTĘPUJĄCEGO 

WÓJTA 
Następnie głos zabrał wójt 

gminy pan Lech Marek Szabłowski, 
który pogratulował nowo wybranym 
radnym, przewodniczącemu rady 
gminy oraz wiceprzewodniczącym 

rady. Podziękował wszystkim, 
którzy głosowali na niego. Powiedział, 

że opracowany jest bardzo dobry 
projekt budżetu, w którym jest szereg 
inwestycji do wykonania w 2007 roku, 
należ więc dołożyć wszelkich starań, 

aby tego nie 
zaprzepaścić, ma nadzieję, że jego 
następca zrealizuje ten projekt. 
Ustępujący wójt wymienił inwestycje, 
które będą mogły być wykonane w 
2007 roku przy dołożeniu starań wójt . 
rady. Podziękował przewodniczącem .... . 
rady gminy poprzedniej kadencji panu 
Cezaremu Polkowskiemu za bardzo 
dobrą 

współpracę. Wójt powiedział, że 
pozostawia dobrze wyszkoloną kadrę. 
Podziękował sołtysom i kierownikom 
jednostek organizacyjnych oraz 
radnym powiatu. 
Pan Cezary Polkowski podziękował 
odchodzącemu wójtowi za bardzo 
dobrą współpracę oraz pogratulował 
nowo wybranemu przewodniczącemu 
radny. 

Przewodniczący rady pan 
Zdzisław Zaremba poinformował, że 
ustalony program sesj i został 

wyczerpany, w związku z tym zamknął 
obrady I sesji rady gminy now ) 
kadencji i podziękował wszystkim za 
przybycie. 

INAUGURACJA NOWEGO WÓJTA 

P 9siedzenie II Sesji Rady Gminy 
Sniadowo odbyło się 6 grudnia 
2006 roku w Gminnym Ośrodku 

Kultury w Śniadowie. Sesja rozpoczęła 
się o godz. 1 000 zakończyła się o 
godz. 1 145

• Na posiedzeniu II Sesji Rady 
Gminy Śniadowo obecnych było l5-u 
radnych wg załączonej listy obecności 
. W obradach uczestniczyli: wójt gminy 
Śniadowo pan Andrzej Zaremba, 
sekretarz pan Tomasz Tyszka, pani Ewa 
Szeląg skarbnik gminy, radni powiatu, 

kierownicy jednostek organizacyjnych i 
sołtysi z terenu gminy wg załączonych 
list obecności oraz zgromadzeni 
mieszkańcy. Posiedzeniu 
przewodniczył pan Zaremba Zdzisław 
przewodniczący rady gminy. 

II sesję rady gminy Śniadowo 
otworzył i prowadził pan Zdzisław 
Zaremba przewodniczący rady gminy . 
Stwierdził, że wg listy obecności 
radnych rada gminy Śniadowo może 
obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Następnie powitał radnych 
powiatu, 
kierowników jednostek, sołtysów, 

radnych , wójta elekta oraz 
pracowników Urzędu Gminy 
Śniadowo. 

N astępnie pan Zdzisław 

Zaremba poprosił o przyjęcie 

ustalonego porządku obrad II sesj i Rady 
Gminy Śniadowo. Podczas głosowania 
za porządkiem obrad radni 
opowiedzieli sięj ednogłośnie . 



: 

Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
gminy będzie obradowała na II sesji w dniu 
6.12.2006rwg ustalonego porządku obrad. 

INTERPELACJE 
RADNYCH - PYTANIE O 
SAMOCHÓD 

Następnie przewodniczący rady 
zapytał radnych, czy ktoś chce zgłosić 
wnioski, zapytania lub interpelacje. 

Radny pan Skubich Mirosław 
zapytał, czy były przewodniczący rady 
podpisał 4 lata temu umowę z wójtem na 
używanie prywatnego samochodu. 
Przewodniczący rady powiedział, że w tej 
chwili nie może udzielić odpowiedzi , 
orłdalił odpowiedź na następną sesję, 

,ieważ nie był przygotowany do takiego 
pytania, ponieważ dotyczy to poprzedniego 
przewodniczącego. 

Przewodniczący rady poprosił 
przewodniczącą gminnej komisji 
wyborczej panią 
Marię Powichrowską o wręczenie 
~aświadczenia o wyborze na Wójta Gminy 
Sniadowo pana Andrzeja Zaremby. Po 
wręczeniu zaświadczenia przewodniczący 

rady poprosił 
wszystkich o powstanie, a nowo wybranego 
wójta pana Andrzeja Zarembę o złożenie 
ślubowania. 

Następnie pan Andrzej Zaremba złożył 

ślubowanie: 

"OBEJMUJĄC URZĄD WÓJTA GMINY 
ŚNIADOWO UROCZYŚCIE ŚLUBUJĘ, 
ŻE DOCHOWAM WIERNOŚCI PRAWU, 
A POWIERZONY MI URZĄD 
SPRAWOWAĆ BĘDĘ TYLKO DLA 
DOBRA PUBLICZNEGO I 
POMYŚLNOŚCI MIESZKAŃCÓW 
GMINY" 

"TAK MI DOPOMÓŻ BÓG" 
Po złożeniu ślubowania przez 

wójta przewodniczący rady złożył 
gratulacje. 
Następnie zabrał głos wójt gminy pan 
Andrzej Zaremba, który podziękował 
wszystkim, którzy głosowali na niego oraz 
wszystkim, którzy głosowali na pana 
Szabłowskiego i tym, którzy brali udział w 
wyborach. 

INAUGURACYJNE 
WYSTAPIENIE NOWEGO 

WÓJTA 
"Miałem siłę, bo miałem wiarę w Boga, to 
dzięki Bogu i Duchowi Świętemu, który 
natchnął ludzi i udzielił mi roztropnego, 
rozważnego i rozsądnego podejścia do 
kampanii wyborczej odniosłem sukces, 
powtarzam, siła była wielka, ale kierował 
niąjedyny Bóg, w którego głęboko wierzę, 
chcę to państwu powiedzieć publicznie. 
Proszę Państwa, 13 i pół roku kadencji pana 
Szabłowskiego na pewno przyzwyczaiła 
pracowników, państwa do pewnych 
zachowań dobrych, złych, różnych, nie 
oceniajmy już tego. Przychodzę jako nol1Y 
wójt po 16 latach. 29.11.1990r zostałem 
l1Ybrany na Wójta Gminy Śniadowo przez 
Radę. Było to 2 lata i 3 miesiące niespełna. 
W J3.02.1993r zostałem odwołany. Przy 
czym każdy, co innego widział. Utarło się, że 
to był alkohol, miałem problem z alkoholem 
i tego nie ukrywam, i l1Y o tym wiecie,ja tego 
nie schowam, nie zamiotę pod dywan, od 3 
lat jestem trzeŹłry, mam kontakt z ludźmi, 
którzy byli chorzy i miałem kontakt z 
psychologami, nie psychiatrami, jak co 
poniektórzy mówili, ale z psychologami, 
którzy umiejętnie spowodowali zmianę, 
przestałem pić. Pić alkohol, ale też 

zmieniłem swój sposób myślenia, swoje 
zachowanie. Między innymi niedocenianie 
mnie przez innych spowodowało to, co 
spowodowało, że ja wygrałem. Szanuję 

wszystkich ludzi, dziękuję wszystkim, którzy 
mi pomagali, którzy głosowali na mnie, 
dziękuję też wszystkim, którzy wzięli udział 
w l1Yborach. 

Wszystkich zapewniam, że będę ich 
równo traktował i w równy sposób 
podchodził do ich spraw, problemów, jakie 
są na terenie i będą l1Ychodzić w trakcie 
mojej kadencji. Zapewniam o równym 
traktowaniu. Proszę Państwa, krótko 
powiem, ja jestem dla ludzi, urząd i rada 
gminy są dla ludzi. Będziemy działać z radą 
dla dobra społeczeństwa. Nie ma ludzi 
doskonałych, możemy się mylić, możemy 
popełniać błędy. Starać się będę ze swojej 
strony, aby było ich jak najmniej.Z góry 
proszę o l1Ybaczenie i zrozumienie. Ja chcę 
działać tak,jakpowiedziałem, dla ludzi. 

Dzisiaj podejmę jeszcze decyzję o 
tym, żeby przenieść Ośrodek Pomocy 
Społecznej na parter, bo do ośrodka 

przychodzą ludzie po l1Ypadkach, połamani, 
po prostu poszkodowani, stars i 
potrzebujący pomocy, trudno im byłoby po 
schodach wchodzić. 

Podejmę decyzję, aby zakupić i 
~stawić pojemniki z piaskiem na parku w 
Sniadowie, przy ulicach, gdzie jest 
największy ruch, podobnie uczynię w 
Szczepankowie. Te rzeczy nie są drogie, ale 
myślę, że potrzebne ludziom. Takich spraw, 
takich decyzji będę podejmował bardzo 
dużo. Zrealizuję inne sprawy, które były 
zawarte w mojej ulotce, o których 
napisałem, są ważne i aktualne. Je nie 
napisałem tego po to, żeby zachęcić ludzi do 
głosowania. Nie l1Ycofam się z tego, ja po 
prostu będę to realizował. Takjak pozwolą 
finanse, jak pozwoli mi rada, środki, które 
postaram siępozyskać z Unii Europejskiej, z 
budżetu państwa, z budżetu województwa, 
budżetu powiatu. To jest moje zadanie i tak 
będę to realizował. 

Otoc zę ogromną troską, 

napisałem to w ulotce, dzieci i młodzież. 
Sam się l1Ychowałem w Śniadowie, wiem, 
jakim dobrem była dla mnie świetlica, w 
której była pani Zofia Wasilewska, którą 
wspominam z wielkim szacunkiem i 
sentymentem, później dom kultury. Dzisiaj 
nie wiem, jak ta sala jest odbierana przez 
młodzież, ale chyba trochę nie tak, skoro tej 
młodzieży jest niezbyt wiele. Nie mówię o 
personelu, ale o warunkach, jakie tu są. 

Będę myślał o tym i wspólnie z radnymi o 
rozwiązaniu tej sprawy, żeby młodzież miała 
naprawdęjakieś miejsce, które będzie miało 
miłą i przyjazną atmosferę. Jak również 
zwrócę szczególną uwagę na szkoły, 

ponieważ tak jak hrabia Zamojski 
powiedział: "Taka Rzeczypospolita, jakie 
młodzieży chowanie ", naprawdę 



chciałbym, żeby ta młodzież była wychowywana i 
otoczona opiekąjak najlepszą. 

Wszystkich rolników będę wspierał, 

postaram się, na ile prawo będzie pozwalało, 
stworzyć taki zespół, który będzie informował na 
bieżąco nie tylko sołtysów, ale i rolników 
warunkach, o zmianach, które następują, żeby 
nie było tak jak w tym roku się zdarzyło, że 213 
rolników nie dostało zapomogi suszowej, gdyby 
dotarła informacja, to po prostu zostałoby to 
zrealizowane w większym procencie i nie byłoby 
niezadowolenia we wsiach, które słyszę i 
słyszałem podczas kampanii wyborczej. 
Jak również dla młodych ludzi i nie tylko młodych 
dla wszystkich, którzy będą chcieli rozpocząć 
działalność gospodarczą, będę pomagał, 

wspierał na wszystkie możliwe sposoby, czyli 
poprzez udzielenie informacji, gdzie mają się 
zwrócić, gdzie można jakiś zakład otworzyć, 

gdzie można uzyskać ulgi, kredyty, tyle chciałem 
powiedzieć, mówię bez kartki, ale na pewno, gdy 
będą jakieś środki, będę kontaktował się z wami 
bezpośrednio. Jestem w biurze, jestem dla Was a 
nie ~ dla mnie. Dziękuję bardzo. " 

UCHWALENIE 
WYNAGRODZENIA 
DLANOWEGO WÓJTA 

Następnie przewodniczący rady pan 
Zdzisław Zaremba przeszedł do kolejnego 
punktu obrad rady , do uchwalenia 
wynagrodzenia dla wójta. Poprosił sekretarza 
gminy o przedstawienie radnym, jakie 
wynagrodzenie może uzyskać nowo wybrany 
wójt. 
Sekretarz poinfonnował, że zgodnie z ustawą o 
samorządzie gminnym ustalenie wynagrodzenia 
dla wójta należy do właściwości rady gminy. 
Następnie podał, że wynagrodzenie zasadnicze 
może być od 3.450 zł do 4.630 zł, dodatek 
funkcyjny od 1.080 zł do 1.550 zł, dodatek 
specjalny od 20% nie przekraczający 40% kwot 
dodatku funkcyjnego + wynagrodzenia 
zasadniczego. Następnie pan przewodniczący 
rady gminy poprosił radnych o zgłaszanie 

propozycji: 

I.Radny Grodzki Alfred zaproponował, aby 
przyznać wynagrodzenie dla wójta w wysokości: 

Wynagrodzenie zasadnicze 3.600 zł, Dodatek 
funkcyjny - 1.080 zł, dodatek specjalny 20%. 

2.Radny Skub ich Mirosław zaproponował 
przyznać wynagrodzenie dla wójta w takiej 
wysokości,jaką miał poprzedni wójt: 
Wynagrodzenie zasadnicze-3.750 zł, dodatek 
funkcyjny-I.080zł,dodatek specjalny-20% 

3 .Radny Igielski Roman stwierdził, że nowy wójt 
dopiero zaczyna pracę i nie powinien mieć takich 
poborów jak poprzedni wójt, zaproponował: 
Wynagrodzenie zasadnicze -3.500 zł, dodatek 
funkcyjny-l.080 zł, dodatek specjalny-20% 

Poprosił Sekretarza Gminy o odczytanie 
uchwały. 

Sekretarz odczytał uchwałę w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Wójta, które wynosi: 

Wynagrodzenie zasadnicze w kwocie 3. 600 zł, 
Dodatek funkcyjny w kwocie 1. 080 zł 
Dodatek specjalny w kwocie 20% (czyli 936 

zł) 

Sekretarz gminy stwierdził, że nie można ustalić 
w chwili obecnej dodatku za wysługę lat 
pracy, ponieważ będzie to znane po złożeniu 
odpowiednich dokumentów przez wójta 
określających czasookres zatrudnienia. 
Następnie przewodniczący rady poprosił 

radnych o podjęcie uchwały. 

Podczas głosowania za podjęciem uchwały radni 
opowiedzieli sięjednogłośnie. 

Przewodniczący rady stwierdził, że uchwała w 
sprawie ustalenia wynagrodzenia dla wójta 
została podjęta . 

WYBÓR KOMISJI 
Przewodniczący p an Zdzisław 

Zaremba poinfonnował radnych, że wybór 
członków komisji odbywa się w głosowaniu 
jawnym, w poprzedniej kadencji liczyły po 5 
osób proponuję taką liczbę pozostawić związku z 
czym proszę o przegłosowanie liczby radnych w 
komisji chyba że ktoś ma inną propozycję. Innej 
propozycji nie zgłoszono. Przewodniczący 

poprosił radnych o przegłosowanie propozycji, 
aby komisje liczyły po 5 osób. Podczas 
głosowania za propozycją radni opowiedzieli się 
jednogłośnie. 

Następnie przewodniczący poprosił radnych o 
zgłaszanie kandydatów do składu Komisji 
Rewizyjnej: 
Zgłoszono następujących radnych: 
I.Grodzki Alfred, 2.Baczewski Piotr, 3. 
Dzwonkowski Robert, 4. Wojsz Mirosław, 5. 
Malinowski Waldemar. 
Przewodniczący rady zapytał każdego z radnych, 
czy wyraża zgodę na pracę w komisji. Wszyscy 
radni wyrazili zgodę. Poprosił radnych o 
przegłosowanie składu komisji . Podczas 
głosowania za zgłoszonym składem komisji 
radni opowiedzieli sięjednogłośnie. 

Następnie przewodniczący rady poprosił 

członków komisji o wybranie spośród siebie 
przewodniczącego komisji. 
Członkowie komisji zaproponowali pana Alfreda 
Grodzkiego na przewodniczącego komisji 
rewizyjnej. 
Sekretarz gminy odczytał treść uchwały. 
Podczas głosowania za podjęciem uchwały radni 
opowiedzieli sięjednogłośnie. 

Przewodniczący rady poprosił radnych 
o zgłaszanie kandydatów do składu Komisji 
Budżetu i Finansów: 
Zgłoszono następujących radnych: l. Skubich 
Mirosław, 2. Malinowski Waldemar, 3. Zalewski 
Mirosław, 4. Podgórski Grzegorz, 5. Baczewski 
Piotr. 
Przewodniczący rady zapytał każdego z radnych, 
czy wyraża zgodę na pracę w komisji. Wszyscy 

Następnie przewodniczący rady gminy poprosił radni wyrazili zgodę. Poprosił radnych o 
radnych o przegłosowanie propozycji : . przegłosowanie zaproponowanego składu 
Za propozycją pana Grodzkiego w czasie komisji. Podczas głosowania za składem komisji 
głosowania opowiedziało się 13 radnych. radni opowiedzieli się jednogłośnie. Następnie 
Za propozycją pana Skubicha podczas przewodniczący rady poprosił członków komisji 
głosowania opowiedział się I radny. o wybranie spośród siebie przewodniczącego 
Za propozycją pana Imielskiego podczas komisji. 
głosowania opowiedział się I radny. Członkowie komisji zaproponowali pana 
Przewodniczący Rady stwierdził, że przeszła Zalewskiego Mirosława na przewodniczącego 
propozycja Pan Grodzkiego. Komisji Budżetu i Finansów. 

Podczas głosowania za podjęciem uchwały radni 
opowiedzieli sięjednogłośnie. 

Przewodniczący rady poprosił radnych 
o zgłaszanie kandydatów do składu Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki 
Społecznej. 
Zgłoszono następujących radnych: 
I .Skubich Mirosław, 2. Zaremba Zdzisław, 3. 
Podgórski Grzegorz, 4. Kończyk Paweł, 5. 
Zalewski Mirosław. 

Członkowie komisji zaproponowali pana 
Skub ich Mirosława na przewodniczącego 
Komisj i Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i 
Opieki Społecznej . 

Podczas głosowania za podjęciem uchwały radni 
opowiedzieli sięjednogłośnie. 

Przewodniczący rady poprosił radnych 
o zgłaszanie kandydatów do składów Komisji 
Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Budownictwa. 
Zgłoszono następuj ących radnych: l . 
Sienkiewicz Alojzy Tadeusz, 2. Bruliński 

Ryszard, 3. Chmielewski Kazimierz, 4. 
Chojnowski Krzysztof, 5. Grodzki Alfred. 
Zgłoszony do komisji pan Igielski Roman nie 
wyraził zgody na pracę w komisji , pozo 
wyrazili zgodę. 
Następnie przewodniczący rady poprosił 

radnych o przegłosowanie zgłoszonego składu 
komisji . Podczas głosowania za składem komisji 
radni opowiedzieli sięjednogłośnie. 
Członkowie komisji zaproponowali pana 
Sienkiewicza Alojzego Tadeusza na 
przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego , Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Budownictwa. 
Podczas głosowania za podjęciem uchwały radni 
opowiedzieli sięjednogłośnie . 

GRATULACJE POSŁA 
JARO TY 

Przewodniczący rady poprosił dyrektora biura 
poselskiego, pana Sławomira Śledziewskiego o 
zabranie głosu . Pan Śledziewski odczytał list z 
gratulacjami dla nowo wybranego wójta oraz 
radnych od posła Jaroty. 

ODPOWIEDŹ 
N astępnie przewodniczący r ) 

udzielił odpowiedzi na pytanie zadane 
poprzedniej sesj i przez pana Skubicha: 
Kto ustala czynsze pod lokale usługowe 

należące do gminy? 
Pan przewodniczący wyjaśnił, że w 
Szczepankowie ustalono stawkę 8 zł/m' lokal 
został wystawiony na przetarg, jeżeli chodzi o 
lokal w Śniadowie pana Kończyka, płaci on za 
niego 6 zł/m' . Lokal był przekazany w 
użytkowanie w 90. latach, kiedy nie były 

wymagane przetargi, natomiast stawka za m' 
była podnoszona aneksem przez poprzedniego 
wójta. Wójt powiedział, że faktycznie w 90. 
latach rada gminy ustalała tę stawkę, kiedy 
wójtem była pani Milewska. 

INTERPELACJE 
RADNYCH 

Pan Piątkowski zapytał, czy ul. Leśna 
jest ujęta w budżecie na położenie asfaltu. Tam 
jest zrobiona kanalizacja i telefonizacja, więc 
można tam podjąć pracę. Przewodniczący rady 
powiedział, że odpowiedzi w tej sprawie udzieli 
na następnej sesji. 



, 

PIERWSZE MIEJSCE GIMNAZJALlSTOW 
"Być zwyciężonym i nie ulec to 

zwycięstwo"- te wymowne słowa w 
pełni opisuj ą charakter bliskiego 
naszym sercom Marszałka Józefa 
Piłsudskiego. 

To dzięki jego nieustępliwości i 
uporowi Polska istnieje dziś na mapie 

Europy. Każdy zna tę wybitną postać , a 
dzięki Szkole Podstawowej nr 21 w 
Białymstoku, nadarzyła się okazja, by 
zgłębić tajniki jego bogatej biografii. 
Zorganizowali oni bowiem konkurs 
"Życie i czyny Marszałka Józefa 

Bogaci w wiedzę uczniowie 
Gimnazjum w Śniadowie wzięli udział 
we wszystkich trzech konkurencjach: 
wiedzy historycznej, praca plastyczna i 
prezentacja multimedialna i osiągnęli 

znaczące sukcesy na szczeblu 
wojewódzkim. Anna Boguska i Marta 
Dmochowska zajęły II miejsce w 
konkursie wiedzy historycznej. 

l1~UU~rulC;~U 1867- 1935". 

, 
KS Sniadowo mistrzem A 

klasy rundy jesiennej 

Sezon 2006/2007 w A klasie rozpoczęliśmy od 
zwycięstwa wyjazdowego o Puchar Polski 5: 1 z 
ROZPUDĄ Filipów. Do rozgrywek zgłoszono 25 

Ponadto uczennice zajęły I miejsce w 
kategorii prezentacja multimedialna. 
Dziewczęta poprawiły swój wynik 
sprzed roku, kiedy zajęły odpowiednio 
III i IV miejsca. 

W kategorii praca plastyczna 
wyróżniona została praca Emilii 
Brulińskiej . 

Uczennice otrzymały nagrody 
rzeczowe i pamiątkowe dyplomy. 

Udział w sukcesie mieli też 

nauczyciele: pani Ewa Duda, pan 
Robert Kozikowski i pan Tomasz 
Szeląg . 

Zarówno pedagogom, jak i ich 
UCZnIom gratuluj emy znaczących 

osiągnięć. 

uczestników(seniorów)i utworzono drużynę juniorów 
młodszych. 
Najwięcej występów w jesieni mają P. Siekierski, T. 
Klepacki, G. Radgowski, K. Stanisławski 18. 
O jeden mniej T. Bruliński, W. Radgowski, J. Wilczewski, R. 
Wilczewski. 
Naj celniej strzelali: K. Stanisławski - 15 bramek, P. 
Siekierski 14, T. Bruliński 13. 

Oto czołówka tabeli A klasy 

Lp. 
1. 
2. 
3. 
4. 
5. 

Klub 
KS Śniadowo 
GRYF Gródek 
Forty Piątnica 
METAL FACH Janowszcz. 
ZNICZ Suraż 

Bilans rozgrywek spotkań KS Śniadowo 

U siebie 
M I Zw I R I P I Pkt I Bramki 
8 I 7 I l I O I 22 I 31-6 

16 
16 
16 
16 
15 

Mecze/ Punkty/ Bramki 
35 47:19 
35 38:19 
34 38:13 
26 34:31 
25 29:16 

Na wyjezdzie 
M I Zw l R l P l Pkt I Bramki 
8 I 4 I l I 3 I 13 I 16-13 

Przygotowania do rundy wiosennej planujemy rozpocząć w połowie stycznia treningami w hali gimnazjum. 
W składzie nie planujemy zmian. Naszym celem jest awans do klasy okręgowej. 

Kierownik drużyny 
Zdzisław Zaremba 



Z HISTORII 
MOTORYZACJI 
Stare samochody zwracają powszechną uwagę i 

wyróżniają się wśród masowo produkowanych 
modeli . Jednym z nich jest warszawa auto 

osobowe produkowane w latach 1951-1973 w Fabryce 
Samochodów Osobowych na Żeraniu w Warszawie na 
licencji ZSRR. 
Historia WarszaJry 
• 1950r. - zostaje podpisana umowa z ZSRR. Polska dostaje za 
darmo licencję, lecz dokumentacja i pomoc w budowie kosztuje 
130 mln ówczesnych złotych, tłoczniki i maszyny 250 mln zł. 
• 1951r. - 6 listopada zjeżdża z linii produkcyjnej pierwsza 
warszawa M20. Zmontowana jest z części przywiezionych ze 
Związku Radzieckiego. W tym roku zmontowano 75 szt. 
(docelowo miało być montowane 25000szt.). 
• 1952r. - powstają kolejne wydziały fabryki. Wyjechało 1600 
zmontowanych aut. 
• 1953r. - uruchomiony zostaje wydział tłoczni i linia 
produkcyjna silnika. 
• 1957r. - wyjeżdża pierwsza warszawa mająca całkowicie 
polskie nadwozie. Znak M20 zostaje zmieniony na FSO. Auto 
dostaje inną tapicerkę, przednie kierunkowskazy oraz 
całkowicie nową atrapę chłodnicy . • 1958r. - do produkcji 
wchodzi wersja pick-up. 
• 1959r. - wprowadzona zostaje do sprzedaży warszawa 200P 
furgon. 
• 1962r. - silnik M20 zostaje przekonstruowany z 
dolnozaworowego na górnozaworowy otrzymując nazwę S21. 
Silnik po przebudowie zyskuje większą moc. W tym roku 
rozpoczęto produkcję wersji "sanitarka" oraz radiowozu MO. 
• 1964r. - warszawie zostaje usunięty "garb", zmianie ulega 
wlot powietrza, dodana zostaje tylna szyba panoramiczna, przez 
co tworzy się wersję "sedan". Nowa Warszawa otrzymuję 
nazwę 203 i 204 ( po sprzeciwie Peugeot'a dotyczącym zera w 
środku trzycyfrowego symbolu -223 i 224). 
• 1965r. - do produkcji wchodzi wersja "kombi" i "taxi". 
• 1973r. - produkcja warszawy zostaje zakończona. 
Na jej bazie powstało wiele prototypów oraz samochodów 
seryjnych takich jak żuk, ńysa i tarpan. Przez 22 lata produkcji 
wyprodukowano 254421 Warszaw. 

W tym numerze chcielibyśmy zaprezentować 
Państwu warszawę 223 odrestaurowaną przez pasjonata 
zabytkowych samochodów pana Krzysztofa 
Zaorskiego. 
Mojaprzygodaz Wawkq ... 

. .. rozpoczęła się na dobre pod koniec lipca 
2005r. Na dobre, bo wcześniej wraz z moją jeszcze 
wówczas nNrzeczoną szukaliśmy auta, którym 
moglibyśmy odbyć podróż w dniu dla nas 
najważniejszym jednym słowem szukaliśmy auta do 
ślubu. Ja od samego początku gustowałem w pojazdach 

skromnych, lecz mających w sobie "to coś", do 
czego udało mi się przekonać też Agnieszkę. 
Wybór nie był trudny i nie trwał długo. 23 Lipca 
2005r. odbył się nasz Ślub , a jechaliśmy 
oczywiście Warszawą ... Była to nasza pierwsza 

podróż takim samochodem. Biała warszawa Tomka, 
delikatnie przystrojona, zrobiła ogromne wrażenie na 
nas, jak również na naszych gościach. Udowodniła, że 
jest pięknym i wyróżniającym się autem. 

Wtedy właśnie zrodził się pomysł, aby sprawić 
sobie taki pojazd. Po przejrzeniu wielu ofert sprzedaży, 
nasze plany związane z zakupem warszawy nieco się 
rozwiały ... Cena po raz kolejny dała dowód tego, że jest 
w stanie wystraszyć . . . Za odrestaurowane auto trzeba 
było zapłacić od 20tys. wzwyż. Od razu znalazłem inną 
drogę. Cena samochodu, który wymagał gruntownego 

KRONIKA 
POLICYJNA 

rok 2006 

remontu okazała się przystępna, a ja doszedłem do 10 października _ Śniadowo, 
wniosku, że mógłbym podjąć wyzwanie, polegające na nietrzeżwy kierowca (1 ,2 
do p row ad ze ni u s t are g o gra ta d o s t an u, promila) 
przypominającego przynajmniej w pewnym stopniu stan 16 października - Śniadowo, 
fabryczny. Trudno było mi przekonać do tego pomysłu nietrzeżwy kierowca (1,3 
Agnieszkę. Widok takiego samochodu po prostu ją promila) 
przerażał. Tłumaczenia, że za parę miesięcy stary grat 20 października - Śniadowo, 
będzie ślicznym autkiem dopiero po jakimś czasie stały naruszenie zakazu sądu 

23/24 października - Zalesie 
się skuteczne. Dnia 31 lipca 2005r. została zawarta Poczynki, kradzież mienia 
umowa kupna-sprzedaży samochodu warszawa223 , rok wartości 300 złotych 
prod. 1972. Mieliśmy już swoją Wawkę. Od razu 24 października - Olszewo, 
zacząłem ją demontować, aby krok po kroku powstała na groźba karalna 
nowo. Demontaż poszedł dość szybko. W ciągu miesiąca 27 października - Śniadowo, 
warszawa była już w "proszku". Wtedy właśnie się zgłoszono oszustwo 
okazało ile pracy będzie trzeba włożyć, aby uzyskać 30 października - Śniadowo, 
zamierzony efekt. Ale wyzwanie zostało podjęte ... Nie zgłoszono kradzież mienia 

wartości 1400 złotych 
było momentu, w którym bym pomyślał żeby się 2 listopada _ Śniadowo, 
wycofać . Do marca 2006r. każda część została dokładnie udaremnienie egzekucji 
przejrzana oraz naprawiona- jeśli istniała taka potrzeba komorniczej 
(zazwyczaj istniała) , wyczyszczona i pomalowana. 2 listopada - Jakać Dwoma, 
Mnóstwo części trzeba było dokupić, gdyż albo w ogóle uszkodzenie ciała 
ich nie było, albo znajdowały się w stanie, który 3 listopada - Śniadowo, kradzież 
całkowicie wykluczał ich dalszą przydatność. Tujedyną mienia wartości 600 złotych 
pomocą okazały się ogłoszenia w prasie, na które 14 listopada - Uśnik, nietrzeżwy 

kierowca (1,5 promila) 
odpowiadali głównie starsi byli posiadacze takowych 22 listopada _ Uśnik, zgłoszono 
aut, którym po przeczytaniu mojego ogłoszenia kradzież mienia wartości 600 
przypomniało się, że mają na strychu części, które mi są złotych 
niezbędne. Oczywiście musiałem przejechać setki 26 listopada - Śniadowo, 
kilometrów, aby wejść w posiadanie potrzebnych mi nietrzeżwy kierowca (2,0 
elementów. Ale było warto! Na początku maja promila) 
rozpocząłem składanie warszawy. Agnieszka oczywiście 2 grudnia - Śniadowo, 
mi pomagała, bo niektórych czynności nie byłbym w nietrzeżwy kierowca (1 ,1 

promila) 
stanie wykonać sam. Nasza warszawa coraz bardziej 3 grudnia - Mężenin, usiłowanie 
przypominała samochód. Zwieńczeniem prac była kłusownictwa 
prezentacja auta na obchodach Dnia Strażaka, które 6 grudnia - Szczepankowo, 
odbyły się w Śniadowie w czerwcu 2006r. Usłyszałem kradzież z włamaniem 
wówczas wiele dobrych słów, które były najlepszą 7 grudnia - Jakać Dwoma, 
nagrodą za dziesięć miesięcy starań, aby doprowadzić nietrzeżwy kierowca (1 ,7 
ten samochód do stanu, w jakim obecnie się znajduje. promila) 

Dnia 10 czerwca 2006r. nasza warszawa po raz 13 grudnia - Konopki Młode, 
kradzież z włamaniem do 

pierwszy wiozła do ślubu Młodą Parę, zwracając uwagę samochodu 
każdego, kogo spotkała na swojej drodze. 26 sierpnia _ ___________ ... 
2006r. odbył się kolejny ślub z jej udziałem. Podczas tej 
uroczystości również pokazała, że potrafi ,..------------"'" 
zaprezentować, znakomicie upiększając tę ",,-,," TI(OUIO 

uroczystość. KRONIKA ŻYCIA 
ROK 2006 

Witamy nowych obywateli 
gminy Śniadowo: 

Patryka Chojnowskiego 
(12.09.2006 r.) Młynnik; 
Olafa Piątkowskiego 
(19.09.2006 r.) Śniadowo; 
Magdalenę Truszkowską 

(29.10.2006 r.) Truszki; 
Michała Laskowskiego 
(12. l l.2006 r.) Zalesie
Wypychy. 



SPRAWDZONE PRZEPISY 
NASZEJ GMINY 

Sernik wiedeński 
l margaryna 

l szklanka roztopionej margaryny 
l szklanka mleka 

Centrum Obsługi Rolnictwa 
Zabielski 

2 szklanki cukru 
10jajek 

Wszystkie składniki miksujemy 
Dodajemy: 

OFERUJEMY: 

l kg zmielonego dobrego twarogu 
2 łyżki maki ziemniaczanej 
aromat 
rodzynki 
3 paczki herbatników 

l łyżeczkę sody 
l łyżeczkę proszku do pieczenia 
mąki tyle, aby ciasto było lejące . 
Ciasto wlać do blaszki i piec około 
godziny w temperaturze 175 stopni. 

Masa do piernika 
l szklanka cukru 
l szklanka mleka 

- Fundusze europejskie, wypełnianie wniosków; 
- Vat w rolnictwie , rozliczanie ; 
- ciągniki : FENDT, WALTRA, URSUS, FARMTRAC, 
FARMER; 
- pługi: KVERNELAND, VOOGIEL NODT, UNIA 
GRUDZIĄDZ; 
- agregaty uprawowe; 
- belarki; 
- kosiarki; 
- przetrząsaczo-zgrabiarki ; 
- ładowacze czołowe ; 

Margarynę ucieramy z cukrem, 
dodajemy stopniowo żółtka i twaróg. 
Następnie wsypuje my mąkę 

ziemniaczaną, rodzynki i wlewamy 
aromat. Na koniec dodajemy sztywno 
ubitą pianę. 

10 dekagramów masła 
2 łyżki mąki 
2 łyżki kakao 

- wozy paszowe; 

Zadzwoń, a 
nasz doradca 

dojedzie 
do Ciebie! 

- siewniki ; 
- rozrzutniki. 

Blachę wykładamy herbatnikami, na 
które wlewamy serową masę. Pieczemy 
50 minut w temperaturze 175 stopni. 

Piernik 

Kakao i mąkę wymieszać w niewielkiej 
ilości mleka. Resztę mleka zagotować z 
cukrem i masłem. Przygotowane kakao 
wlewać na gotujące mleko. Mieszać aż 
zgęstnieje. Można dodać rodzynki, 
orzechy lub migdały. 

W OFERCIE POSIADAMY: 
5 jajek 

szklanka miodu 
l szklankacukru 

- HIT 2007 koncentrat białkowo-energetyczny 
(lI MJ energii, 24% białka) w cenie 700 zł za T; 

--------------------------1 -pasze; 
ROLNICTWO - witaminy; 

- drożdże - obniżają skutecznie komórki 
somatyczne. 

WYSOKOWYDAJNA PRODUKCJA 
MLEKA 

Doradca d/s żywienia zwierząt 
mgr inż. Marek Zabielski 
Korytki 6, ki Jedwabnego 
Tel.! Fax 0-/86/ 217-25-70 

Kom.O-509-28-11-66 

Wpływ koncentratu 
HIT2007 na opłacalność 

produkcji mleka 
Właściwe zbilansowanie dawki 

pokarmowej krów mlecznych pod 
wzg lędem białka i energii jest 
' odstawowym warunkiem prawidłowego 

" czebiegu laktacji , właściwego składu 
mleka i zdrowia zwierząt. Dotyczy to 
przede wszystkim krów o średniej i 
wysokiej wydajności , w stosunku do 
których należy zwrócić szczególną uwagę 
na udział w dawce pokarmowej pasz 
dostarczających te dwa podstawowe 
składniki. Zaniedbanie tego problemu 
prowadzi często do spadku produkcyjności 
stada i zaburzeń rozrodu, co naraża rolnika 
na poważne straty. 

Okresem szczególnie 
krytycznym, w którym może wystąpić 
zachwianie prawidłowych relacji 
energetyczno-białkowych jest zwłaszcza 
okres pierwszych 90-120 dni po 
wycieleniu. Drugim takim okresem, 
związanym tym razem z porą roku. jest 
zmiana systemu żywienia zimowego na 
wiosenno-letni .. 
O zbliżonym do prawidłowego 
zaopatrzeniu krowy mlecznej w energię i 
białko paszy można mówić wówczas, gdy 

zawartość białka w mleku wynosi 3,2-3,4 
%.Nowym parametrem, mogącym mieć w 
najbliższej przyszłości duże znaczenie 
praktyczne w ocenie składu dawki 
paszowe; jest mocznik. Jego zawartość w 
mleku prawidłowo żywionej krowy wynosi 
150-300 mg/litr 

Zawartość białka w mleku 
uzależniona jest od energii dostarczonej w 
paszy. Głównym źródłem białka mleka są 

drobnoustroje bytujące w żwaczu. Ich 
rozwój nie jest możliwy bez ciągłego 
dopływu energii i wsparciu składników 
pokarmowych .. Brak energii dostarczanej 
zwierzęciu z paszą daj e spadek 
procentowej zawartości białka w mleku. 

Poziom mocznika w mleku dostarcza 
informacji o zaopatrzeniu krów w białko . 
Białko paszy w żwaczu - gdy jego ilość 
przekracza możliwości zagospodarowania 
go przez drobnoustroje. 

Podejrzenie przedawkowania białka 
(ponad 300 mg mocznika w l litrze mleka) 
występuje w szczególności wtedy, gdy jego 
ilość w paszy znacznie przekracza 
zapotrzebowanie zwierząt lub gdy ilość 

białka w dawce odpowiada 
zapotrzebowaniu, ale do jej zbilansowania 
brakuje pasz energetycznych. Wskutek 
stanów zapalnych narządów rodnych i 
tworzenia się cyst na jajnikach występują 

trudności z zacieleniem, a u krów 
wycielonych mogą wystąpić kłopoty z 
wydaleniem łożyska. Nadmiar białka w 
dawce paszowej to zmiany chorobowe w 
racicach, a także wzrost liczby komórek 
somatycznych w mleku , będący 

odpowiedzią na drażniące działanie 

mocznika. Uszkodzeniu ulega również 

wątroba, a w przypadku przedłużającej się 
sytuacji nadmiaru białka w paszy może 
dojść nawet do poważnego zagrożenia 

zdrowia zwierząt. Z opisanymi wyżej 

zjawiskami możemy spotkać się zwłaszcza 
w okresie wiosenno-letnim, gdyż młode 
zielonki zawierają znaczny nadmiar białka 
w stosunku do energii. Dlatego należy 

wtedy pamiętać o uzupełnieniu brakującej 
ilości włókna i energii koncentratem HIT 
2007. 

NOWY DYREKTOR 
WsZcZEPANKOWIE 

20 grudnia br. odbył się konkurs na 
d y rektora Szkoł y Podstawowej w 
Szczepankowie. Komisja konkursowa na 
dyrektora tejże placówki wybrała pana 
Arkadiusza Twardowskiego, który obejmie 
stanowisko z dniem 2 stycznia 2007 roku. 

Obecny dyrektor, pan Henryk 
Zabielski , przeszedł na emeryturę. 



Gminna Biblioteka Publiczna wŚniadowie 

ZAPRASZAMY Du dIBLIOTEIG 
Zima jak zwykle obfituje w zwiększoną liczbę nowości wydawniczych. Szczególnie polecamy światow.., 
bestsellery, które już są w naszej bibliotece. 

-&I5I!1!!1!1 Lauren Weinberger 
Diabeł ubiera się u 
Prady 

A ndrea Sach s, 
DI.\IH:. 1': dziewczyna z małego 

l'll\! ń m i a s t e c z k a , 
poszukuje w Nowym Jorku 

pracy w branży dziennikarskiej. 
Nieoczekiwanie zdobywa posadę asystentki u 
Mirandy Priestly, wpływowej redaktor 
naczelnej miesięcznika Runway. Szybko 
przekonuje się, że Miranda to klasyczny szef"z 
piekła rodem" .. 
Swoich pracowników traktuje jak służących, 
wymaga całkowitej dyspozycyjności , nie 
uznaje sprzeciwu. Presja, by być pięknym i 
szczupłym, nosić stroje od Prady, Versace?a i 
Armaniego, wyglądać jak zawodowa modelka, 
jest ogromna, brakuje natomiast zwykłej 

życzliwości . Za nieodpowiednie szpilki można 
wylecieć z pracy. 
Andrea żyje w straszliwym stresie, wiedząc, że 

jeśli przetrwa rok, zostanie zaprotegowana do 
pracy w dowolnie wybranej gazecie. 

Harlan Coben 
HiW!"-" Błękitna krew 

Kto mógł porwać syna 
Jacka Coldrena, znanego 
golfisty, który z ogromną 
przewagą prowadzi w 
mistrzostwach USA ? 
Podejrzenia padają na 

Eamonn Butler, 
Madsen Pirie 

y')WdŹSWOjeIQ 
wa umysły 
wysokiej klasy: dr 
Madsen Pirie , 

__ ...1...-__ ..... sekretarz MENSA i dr 
Eamonn Butler, dyrektor 

wpływowego Instytutu Adama Smitha, 
pomogą wam poprawić wyniki testów na 
inteligencję. Dzięki zawartym w tej książce 
wskazówkom żaden test nie będzie dla was 
trudny. Autorzy rozpoczynają prezentację od 
próbnego testu, wyjaśniając kolejno zasady 
konstrukcj i zadań. Test zawiera 60 typowych 
zadań, takich jak: zagadki logiczne, zadania 
słowne i literowe oraz diagramy. Następnie, 

wykorzystując specjalnie przygotowane 
ćwiczenia, autorzy ukazują, jak w sposób 
logiczny i systematyczny można poradzić 
sobie z różnymi typami zadań . Poradnik 
kończy test o podobnym stopniu trudności 
jak pierwszy. Dzięki temu możecie sami 
sprawdzić skuteczność przedstawionych 
metod i porad. A także popracować nad 
podw yższeniem s wojego ilorazu 
inteligencji! 

Carson McCullers 
!O~~"::~ Serce to samotny myśliwy 

Paulo Coelho 
Być jak płynąca 
rzeka 

M
yśli i impresje 

'"ł··~·~~1'II 1998-2005. 

Pierwsza publikacja esejów i 
felietonów ze światowych mediów w 
jednym zbiorze. 
Zbiór felietonów, esejów, krótkich 
impresji i luźnych scenek napisan)' 
przez najpopulamiejszego w Pols 
pisarza brazylijskiego z lat 1998-200 . 
Autor "Pielgrzyma" zawsze potrafIł 

dostrzec lepsze strony życia . W 
zbiorze krótkich tekstó w o 
felietonowej formie opowiada historie 
własne i zasłyszane, dzieli się 

obserwacjami i doświadczeniami , 

zbieranymi w całym świecie - od 
Australii po Norwegię i od ojczystej 
Brazylii po Pireneje, gdzie kupił 
ukochany stary wiatrak. W prosty, 
serdeczny i bezpośredni sposób 
przypomina, że "trzeba umieć walczyć 
o swoje marzenia, ale trzeba też 

wiedzieć , które drogi są nie do 
przebycia i zachować siły na przejście 
' .mymi ścieżkami ." 

W ydana w 1940 roku powieść Serce to samotny myśliwy przyniosła 
--~- 23-1etniej wówczas Carson McCullers sławę dzięki mistrzostwu, z 

jakim umiała ukazać przejmujące dramaty ludzi samotnych i 
bezradnych, ludzkie namiętności i emocje. Każda z postaci książki zmaga się z 
akceptacją swego losu lub niezgodą na świat, w którym przyszło jej żyć . 

dawnego asystenta Jacka , L10yda 
Rennarta. Tymczasem okazuje się, że 

Rennart pół roku wcześniej popełnił 

samobójstwo . A jeś li żyje i tylko 
upozorował własną śmierć? A może Chad 
sfingował porwanie? Myron Bolitar 
podejmuje się odnaleźć chłopca - po raz 
pierwszy bez swojego niezawodnego 
przyjaciela Wina, który z niewiadomych 
powodów odmawia udziału w śledztwie. 

Jedyny trop, jakim dysponuje, to karta 
kredytowa zaginionego, z której ktoś 

ciągle korzysta. I tym razem klucz do 
w szystkich zagadek kryje się w 

.. . ·,~łości ... 

Niemal każde zdanie powieści kryje ogromną siłę, lirykę i magię. Autorka wydaje się 
utożsamiać ze swoją bohaterką, Mick KeIly, czternastolatką u progu dorosłości , z jej 
pragnieniami i marzeniami. Wydarzenia w książce koncentrują się wokół głuchoniemego, 

życzliwego wszystkim Johna Singera. Do niego właśnie przychodzą pozostali bohaterowie. 
Mick, dla której ciężka choroba ojca oznacza konieczność porzucenia szkoły i rozpoczęcia 
pracy. Wiecznie pijany wizjoner Jake Blount. Biff Brannon, właściciel kafejki i filozof 
amator. Doktor benedict Mady Coppeland, dla ktorego osiągnięcie mitycznego życiowego 
celu, który pozostaje niesprecyzowany, staje się obsesją. Głuchoniemy mężczyzna jest 
słuchaczem idealnym - nie przerywa, nie ocenia. Odwiedzający go okazują s ię egoistami -
żaden nie potrafi dostrzec własnej tragedii Singera - aż do chwili, w której jest już na to za 
późno . 

GAZETA DOSTĘPNA W PUNKTACH : 
Śniad.w. : Urząd Gminy, KlOSK pani 
Bożeny Brulińskiej, 

SKLEP Jola. SKLEP SPOŻYWCZY nr 4 
ul .. Kolejowa; 
SZCZfpankowo: SKLEP Anna. 
Stara Jakać: SKLEP SPOŻYWCZY pani E. 
Korzenieckiej . 

Uprzejmie dziękujemy osobom, które 
współpracowa ły z redakcją przy 
tworzeniu niniejszego numeru NO: 
Joannie Żebrowskiej, 
Ann ie Gwarze, 
Waldemarowi Malinowskiemu, 
Ewie Dudzie" 
Markowi Zabielskiemu. 
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